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Protokół nr LXX/23 
z obrad LXX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej Łomży, 

które odbyły się w dniu 26 kwietnia 2023  roku 
w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Łomży 

 
 

Na ogólną liczbę 23 radnych Rady Miejskiej Łomży w obradach sesji uczestniczyło 22 

radnych, co stanowi  95,65%  ogółu radnych. 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyły osoby zgodnie z załączonymi listami 

obecności. 
 

Obrady sesji rozpoczęto  o godz. 10.00, a zakończono o godz. 13.40. 
 

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 

Otworzyła obrady LXX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej. Po zapoznaniu się 

z listą obecności stwierdziła prawomocność obrad.   

 Następnie złożyła rezygnację z funkcji Przewodniczącej Rady Miejskiej Łomży, 

prosząc Rade o jej przyjęcie. 

Następnie poprosiła o uwagi do proponowanego porządku obrad. 

Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Wnosi o zdjęcie z porządku punktu 7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

kryteriów i trybu przyznawania nagród dla nauczycieli szkół, przedszkoli i placówek 

oświatowych za ich osiągnięcia w zakresie pracy dydaktyczno-wychowawczej i 

opiekuńczej. Wyjaśnił, że  są na ostatnim etapie rozmów ze związkami zawodowymi. 

Prawdopodobnie projekt złoża ponownie w miesiącu maju.  

Prosi również, z uwagi na obecność  na sesji Dyrektora ZSEiO nr 6, o przesunięcie 

punktów 8 i 9 jako punkty 4 i 5. 

Andrzej Grzymała -  radny 

W imieniu Klubu Radnych Prezydenta  Mariusza Chrzanowskiego, w związku ze 

złożeniem przez radną Alicję Konopka rezygnacji z funkcji Przewodniczącej Rady 

wnosi o uzupełnienie porządku o następujące punkty: 

1) 2.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcie rezygnacji radnej  z funkcji Przewodniczącej 

Rady Miejskiej Łomży. 

2) 3. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej Łomży. 

3) 4.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Łomży. 

Więcej poprawek nie zgłoszono.  

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
  

Poddała pod głosowanie zgłoszone poprawki: 

1) Prezydenta Andrzeja Stypułkowskiego o zdjęcie punktu 7. 
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Rada w wyniku głosowania 21 głosami za poprawkę  przyjęła. 
2) Prezydenta Andrzeja Stypułkowskiego o przeniesienie punktów 8 i 9 jako punkt 4 i 

5. 
Rada w wyniku głosowania 22 głosami za poprawkę  przyjęła. 

3) Wniosek radnego Andrzeja Grzymały o wprowadzenie punktu 2. Podjęcie uchwały 
w sprawie przyjęcie rezygnacji radnej  z funkcji Przewodniczącej Rady Miejskiej 
Łomży 
Rada w wyniku głosowania 16  głosami za, przy 2 przeciwnych i braku 
wstrzymujących  poprawkę  przyjęła. 

4) Wniosek radnego Andrzeja Grzymały o wprowadzenie punktu 3. Podjęcie uchwały 
w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej Łomży 
Rada w wyniku głosowania 15  głosami za, przy 1 przeciwnym i 1  wstrzymującym  
poprawkę  przyjęła. 

5) Wniosek radnego Andrzeja Grzymały o wprowadzenie punktu 4. Podjęcie uchwały 
w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Łomży 
Rada w wyniku głosowania 14  głosami za, przy 1 przeciwnym i 2  wstrzymujących  
poprawkę  przyjęła. 
 

Rada w wyniku głosowania 20 głosami za, przy 2 wstrzymujących się  przyjęła i 

realizowała następujący porządek obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad LXX sesji Rady Miejskiej Łomży. 
2. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcie rezygnacji radnej  z funkcji 

Przewodniczącej Rady Miejskiej Łomży. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej 

Łomży. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

Łomży. 
5. Przyjęcie protokołu z obrad   LXIX sesji Rady Miejskiej Łomży. 

6. Informacja  Prezydenta o pracy w miesiącu marcu 2023 roku /druk nr  1064/ 

7. Informacja o stanie sanitarnym miasta /druk nr  1062/  

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia VI Liceum Ogólnokształcącemu w 

Łomży wchodzącemu w skład Zespołu Szkół Ekonomicznych i 

Ogólnokształcących Nr 6 w Łomży /druk nr 1066, 1066A/. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Technikum nr 6 w Łomży 

wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ekonomicznych i Ogólnokształcących Nr 

6 w Łomży /druk nr 1067, 1067A/. 

10. Ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej /druk nr 1065/ 

11. Podjęcie uchwał: 

a).w sprawie zmian w  Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Łomża na lata 

2023 - 2037  /druk nr 1071, 1071/1, 1071A z autopoprawką/ 

b) w sprawie zmian w budżecie miasta Łomża na rok 2023 /druk nr 1070, 

1070/1, 1070/2, 1070C/.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w trybie przetargu, 

nieruchomości stanowiącej własność Miasta Łomża, położonej w Łomży, na 

obszarze scalenia gruntów przy ul. Żabiej /druk nr 1069, 1069A/ 



3 
 

13. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Rocznego Programu Współpracy Miasta 

Łomży z  Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 

art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie za 2022 rok /druk nr 1068/ 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia osiedli miejskich 

/druk nr 1063, 1063A/  

15. Informacja Prezydenta o stanie bezpieczeństwa w ruchu drogowym w Łomży 

/druk nr 1072/.  

16. Zajęcie stanowiska w sprawie pism skierowanych do Rady. 

17. Sprawy różne. 

 

Andrzej Grzymała -  radny 

 Poprosił o 10 minut przerwy. 

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 

 Ogłosiła 10 minut przerwy celem przygotowania porządku obrad. 

Po przerwie.  

Ad. 2 

Alicja Konopka – Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 

 Realizując porządek poddała pod głosowanie projekt chwały w sprawie przyjęcia 

rezygnacji radnej z funkcji Przewodniczącej Rady Miejskiej Łomży. 

Na 22 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 17 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 15 radnych,  przeciwnych nie było, od głosu 

wstrzymało się 2 radnych. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała Nr 606/LXX/23 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
 

w sprawie przyjęcia rezygnacji radnej z funkcji Przewodniczącej Rady Miejskiej 
Łomży (w załączeniu) 
 

Mieczysław Jagielak – Radca Prawny 
 

W związku z odwołaniem z funkcji Przewodniczącej proponuje, aby do  wyboru 
Przewodniczącego  Rada na podstawie Statutu, bo taka możliwość jest, Rada 
powołała prowadzącego sesję, do wyboru Przewodniczącego.  Następnie przytoczył 
treść § 44 Statutu Miasta. Podkreślając, że jest to sytuacja, gdzie nie ma ani 
przewodniczącego, ani wiceprzewodniczących. 
 
Andrzej Wojtkowski – radny 
 

W związku z powyższym zgłosił kandydaturę radnej Hanki Gałązka do 
prowadzenia obrad. 
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Rada w wyniku głosowania 21 głosami za, przy braku przeciwnych i 1 

wstrzymujących powierzyła prowadzenie obrad do momentu wybory 

Przewodniczącego Rady radnej Hance Gałązka.   

 

Hanka Gałązka – prowadząca obrady 

 Podziękowała Radzie za zaufanie, następnie podziękowała  radnej Alicji Konopka 

za wieloletnią współpracę i przewodniczenie Radzie.  

Ad. 3 

Hanka Gałązka – prowadząca obrady 

 Przystępując do procedury wyboru Przewodniczącego Rady, poprosiła o 

zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady.  

Marek Dworakowski – radny 

 Zgłosił kandydaturę radnego Wiesława Tadeusza Grzymały – wyraził zgodę. 

Więcej kandydatur nie zgłoszono. 

Hanka Gałązka – prowadząca obrady 

 Zamknęła listę i poprosiła o zgłaszanie kandydatur do Komisji Skrutacyjnej. 

Andrzej Grzymała – radny 

 Zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Wojtkowskiego – wyraził zgodę. 

Zbigniew Prosiński – radny 

 Zgłosił kandydaturę radnego Dariusza Domasiewicza – wyraził zgodę. 

Tadeusz Kowalewski – radny 

 Zgłosił kandydaturę radnej Marianny Jóskowiak – wyraziła zgodę. 

Hanka Gałązka – prowadząca obrady 

 Zamknęła listę i poddała pod głosowanie następujący skład Komisji Skrutacyjnej: 

1. Andrzej Wojtkowski, 

2. Dariusz Domasiewicz, 

3. Marianna Jóskowiak. 

 

 Rada w wyniku głosowania 22 głosami za przyjęła zaproponowany skład Komisji 

skrutacyjnej.  

Następnie ogłosiła przerwę celem przygotowania kart do glosowania.  

Po przerwie: 

 



5 
 

Dariusz Domasiewicz- Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  

 Poinformował, że komisja ukonstytuowała się, kontynuując  przypomniał zasady 

tajnego głosowania. 

Następnie Komisja przeprowadziła tajne głosowanie.  

Hanka Gałązka – prowadząca obrady 

 Ogłosiła przerwę celem ustalenia wyników głosowania.  

Po przerwie. 

Dariusz Domasiewicz- Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  

 Przedstawiając protokół Komisji Skrutacyjnej poinformował, że radny Wiesław 

Tadeusz Grzymała został wybrany na Przewodniczącego Rady Miejskiej Łomży.  

Hanka Gałązka – prowadząca obrady 

 Stwierdziła, że w wyniku tajnego głosowania Rada na Przewodniczącego wybrała 

radnego Wiesława Tadeusza Grzymałę.  

Uchwała Nr 607/LXX/23 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
 

w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej Łomży (w załączeniu) 
 

 Następnie przekazała prowadzenie obrad Przewodniczącemu, składając 

równocześnie gratulacje z wyboru.  

Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta Łomża 

 Podziękował w imieniu własnym i rady radnej Alicji Konopka za przewodniczenie 

Radzie oraz złożył życzenia dalszej owocnej pracy na rzecz  miasta.  

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Podziękował za zaufanie. Oświadczył, ze podejmie wszelkie starania, aby sesje 

były prowadzone zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym oraz Statutem Miasta. 

Ad. 4 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Przystępując do realizacji punktu związanego z wyborem Wiceprzewodniczącego 

rady poprosił o zgłaszanie kandydatur. 

Andrzej Grzymała – radny 

 W imieniu klubu zgłosił kandydaturę radnej Alicji Konopka – wyraziła zgodę. 

Więcej kandydatur nie zgłoszono.  
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Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Zamknął listę kandydatów i przystąpił do wyboru Komisji Skrutacyjnej.  

Rada w wyniku głosowania 21 głosami za postanowiła, że  wyborów 

wiceprzewodniczącego dokona Komisja Skrutacyjna w składzie, jak przy wyborze 

Przewodniczącego.   

 Następnie ogłosił przerwę celem przygotowania kart do głosowania.  
 

Po przerwie: 

Dariusz Domasiewicz - Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  

 Poinformował, że komisja ukonstytuowała się, kontynuując  przypomniał zasady 

tajnego głosowania. 

Następnie Komisja przeprowadziła tajne głosowanie.  

 Ogłosiła przerwę celem ustalenia wyników głosowania.  

Po przerwie. 

Dariusz Domasiewicz - Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  

 Przedstawiając protokół Komisji Skrutacyjnej poinformował, że radna Alicja 

Konopka nie została  wybrana na Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Łomży.  

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Stwierdził, że Rada nie dokonała wyboru wiceprzewodniczącego. Jeszcze raz 

podziękował radnej Alicji Konopka za pracę jako Przewodniczącej Rady.  

Ad. 5 
 
Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Poprosił o uwagi do protokołu z obrad LIX sesji. 

Radni uwag nie zgłosili, Rada Protokół  Nr LXIX/23 z obrad LXIX sesji przyjęła.  
 

Ad. 6 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Poprosił o uwagi do Informacji o pracy Prezydenta w miesiącu  marcu.  

Radni uwag nie zgłosili, Rada informację przyjęła.  

Ad. 7 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Otworzył dyskusje na temat stanu sanitarnego miasta. Dodał, że na Sali byli obecni 

przedstawiciele  poszczególnych instytucji, jednak z uwagi na obowiązku służbowe i 

przedłużające się obrady musieli opuścić sesję.  
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W dyskusji głos zabrali: 

Tadeusz Kowalewski – radny 

 W związku z nieobecnością przedstawicieli poszczególnych instytucji prosi o 

pisemną odpowiedź w kilku kwestiach: 

1) str. 14 informacji Sanepidu, pkt 4.4 Inne obiekty użyteczności publicznej, wśród 

wymienianych, nie ma wzmianki o toaletach publicznych i wzmianki, czy były 

tam kontrole, czy nie. Prosi o wyjaśnienie, czy takie obiekty również podlegają 

ich kontroli, i gdzie taka informacje można znaleźć. 

2) str. 7-8 jest mowa o ujęciu wody Szpitala Wojewódzkiego w Łomży i informacja, 

że to ujęcie jest dopuszczone warunkowo ze względu na warunkowa 

przydatność  wody z powodu dużej ilości żelaza i mętności wody. Pyta, czy to 

ujęcie jest zamknięte do użyteczności szpitala i publicznej, czy nie i co Szpital 

czyni w kierunku, aby tą warunkowość zlikwidować i przywrócić to ujęcie wody. 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Poprosił Naczelnika WGK o przekazanie tych pytań odpowiednim osobom. 

Następnie udzielił mu głosu. 

Przemysław Chełstowski – Naczelnik WGK 

 Odpowiadając na pytanie pierwsze potwierdził, że publiczne toalety podlegają 

kontroli, jeżeli zaś chodzi o kontrole, to jest ona wykonywana według planu kontroli i w 

tym planie toalety nie były ujęte. Dodał, że nie było bezpośrednich zgłoszeń  od 

mieszkańców, że coś dzieje się z toaletami. Poinformował, że miasto ma podpisane 

umowy  na utrzymanie czystości w tych toaletach i nie mają zgłoszeń, że coś w  tych 

toaletach się dzieje.  

Tadeusz Kowalewski – radny 

 Zwrócił uwagę, że inne obiekty, które są tam wymienione jako „inne” też nie były 

kontrolowane, a są wymienione. Prosi, aby odpowiedzi na pytania udzielili 

przedstawiciele Sanepidu, bo on, może tego nie wiedzieć. Jego natomiast interesuje, 

dlaczego te obiekty nie są wymienione.  

Przemysław Chełstowski – Naczelnik WGK 

 Kontynuując stwierdził, że nie jest w stanie odpowiedzieć na pytanie drugie.  

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Poprosił Naczelnika WGK o przekazanie tych pytań odpowiednim instytucjom z 

prośbą o uzupełnienie informacji.  

Więcej pytań nie zgłoszono.  
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Ad. 8 

Omawianie punktu rozpoczęto od wystąpienia Dyrektora. 

Paweł Drożyner – Dyrektor ZSEiO nr 6 w Łomży 

 Prezentując wniosek o nadanie imienia Szkole przybliżył historię powstania Szkoły 

oraz pierwszego patrona szkoły Oskara Lange, jak również konieczność  nadania 

imienia Szkole przybliżając proponowanego patrona, jak również zasadność przyjęcia 

proponowanego imienia.   

Głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania 

imienia VI Liceum Ogólnokształcącemu w Łomży wchodzącemu w skład Zespołu 

Szkół Ekonomicznych i Ogólnokształcących Nr 6 w Łomży, określony drukiem 1066A. 

Na 22 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 21 radnych,  przeciwnych i wstrzymujących się 

nie było. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała Nr 608/LXX/23 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
 

w sprawie nadania imienia VI Liceum Ogólnokształcącemu w Łomży 
wchodzącemu w skład Zespołu Szkół Ekonomicznych i Ogólnokształcących Nr 
6 w Łomży (w załączeniu) 

 

Ad. 9 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Otworzył dyskusję.  

Paweł Drożyner – Dyrektor ZSEiO nr 6 w Łomży 

 Przybliżył konieczność  podjęcia oddzielnej uchwały  w sprawie nadania  imienia 

Technikum. 

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie nadania  

imienia Technikum nr 6 w Łomży wchodzącego w skład Zespołu Szkół Ekonomicznych 

i Ogólnokształcących Nr 6 w Łomży, określony drukiem 1067A. 

Na 22 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 21 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 21 radnych,  przeciwnych i wstrzymujących się 

nie było. Rada uchwałę podjęła. 
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Uchwała Nr 609/LXX/23 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
 

w sprawie nadania imienia Technikum nr 6 w Łomży wchodzącego w skład 
Zespołu Szkół Ekonomicznych i Ogólnokształcących Nr 6 w Łomży (w 
załączeniu) 
 

Paweł Drożyner – Dyrektor ZSEiO nr 6 w Łomży 

 Podziękował Radzie za podjęcie uchwał.  
 

Ad. 10 
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Otworzył dyskusję.  

W dyskusji głos zabrali: 

Tadeusz Kowalewski – radny 

 Zgłosił uwagi do przedłożonego dokumentu dotyczącego oceny zasobów pomocy 

społecznej: 

1) str. 3 jest informacja, że miasto liczy 58.380 tys. mieszkańców, natomiast nie 

ma informacji, jak to jest w dalszej części dokumentu, pokazującej pewne 

trendy, jak to było wcześniej, czy jest to spadek, czy wzrost. Jeżeli byłoby to 

możliwe prosi o uzupełnienie, jak to jest na pozostałych stronach dokumentu, 

jaki jest trend.  

2) str. 4-5-6 są bardzo ciekawe informacje podane w tabelach, nie ma natomiast 

informacji skąd te informacje pochodzą, czy są to tabele i wykresy wykonane 

na podstawie danych ZUS, czy  danych własnych, z własnych badań.   

3) str. 13 pokazany jest trend osób korzystających ze świadczeń i gdyby było to 

utrzymane w całym dokumencie byłoby to interesujące i bardziej czytelne. 

4) Str. 15 jest wskaźnik, którego nie zna, prosi o wyjaśnienie, co oznacza wskaźnik 

informacji lokalnej, jak go obliczono.  

5) Brak numeracji tabel i wykresów, jeżeli by to było, ułatwiłoby czytanie tego 

dokumentu. 

6) Str. 75-99 jest zamazany, nieczytelny druk, prosi o wymianę.  
 

Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Podziękował radnemu za sugestie informując, że tam, gdzie będą mogli w roku 

przyszłym ten program pod względem stylistycznym, zrobią to. Dodał, że na pytania 

merytoryczne odpowiedzi udzieli Dyrektor MOPS.   
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Wiesław Jagielak – Dyrektor MOPS 

 Odpowiadając radnemu wyjaśnił, że jeden wskaźnik ludności zmierza w tym 

kierunku, że  ludność  miejska zmniejsza się. Przybywa w gminach, natomiast bardzo 

dużo mieszkańców opuszcza miasto. W związku z tym cały czas będzie następował 

spadek mieszkańców miasta. Dodał, ze dane te zostały uzyskane z Urzędu Miasta, są 

aktualne, a dane z Urzędu Statystycznego trochę się różnią, ale w związku z tym,  do 

swoich sprawozdań bardziej aktualne są dane uzyskiwane z Urzędu. Dodał, że w 

związku z tym, że jest to druk udostępniany przez Ministerstwo, a więc jest to aplikacja, 

w niektórych miejscach nie mogą wprowadzać zmian. Wyjaśnił, że liczone to jest 

automatycznie po wprowadzeniu danych do aplikacji. Podkreślił, że postara się to 

uzupełnić. Uważa, że jeżeli chodzi o  nieczytelność  stron, to on przekazuje do Biura 

Rady materiał czytelny, być może to wina  kserokopiarki.  Przeprosił, za złą jakość 

ksera. Zobowiązał się przekazać egzemplarz mailem.  

Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Zabierając głos zwrócił uwagę, że radni otrzymują szereg informacji  z podana 

liczba mieszkańców i jak widać poziom migracji jest prawie na tym samym poziomie. 

Jeżeli chodzi o jakość dokumentu, to nie widzi problemu, aby egzemplarz Dyrektora 

zeskanować i przekazać  radnym zainteresowanym. Przeprosił za nieczytelny 

dokument.  

Tadeusz Kowalewski – radny 

 Zwrócił uwagę, że dokument jest po to, aby z niego można korzystać teraz i w 

przyszłości. Jeżeli jest nieczytelny, to pozostanie nieczytelnym, a korzystają z niego 

studenci, pracownicy naukowi i inne osoby. Musi więc być to dokument czytelny. 

Zauważył, że wszyscy radni otrzymali służbowe laptopy i dokument nie musi być w 

wersji papierowej, ale w wersji elektronicznej powinien być czytelny.  

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Poprosił, aby materiały do Biura Rady trafiały w wersji mailowej, aby uniknąć złej 

jakości podczas skanowania. Radnym również będzie przekazywane elektronicznie.  

Zamknął dyskusje o poddał pod głosowanie pozytywna ocenę zasobów pomocy 

społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej  zawartą 

w druku nr 1065.  

Rada w wyniku głosowania 20 głosami za, przy braku przeciwnych i 2 wstrzymujących 

się pozytywnie oceniła zasoby pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej sytuacji 

społecznej i demograficznej.    

Ad. 11 a, b 
 
Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Otworzył dyskusję.  
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W dyskusji głos zabrali: 

Piotr Serdyński – radny 

 Zabierając głos zwrócił uwagę na  pozycje dotyczącą; modernizacji terenu przy 

Galerii Dworcowej, zakupu  za 50 tys. zł projektorów, 50 tys. zł na Policję. Pyta, czy w 

dobie kryzysu  jaki jest i  z jakim mierzy się miasto oraz zadłużeniem miasta te wydatki 

dla miasta są niezbędne. Czy w sytuacji, gdy mieszkańcy niektórych ulic np. Pułkowej, 

Kalinowej, Studenckiej czekają na wykonanie ulic, bądź modernizację 

zdegradowanych ulic, czy to jest wydatek, który należy traktować jako priorytet, czy 

nie lepiej zostawić to na lata kolejne. Dodał, że ma wątpliwości co do modernizacji 

terenu przy Galerii Dworcowej, ponieważ pamięta rozmowy w trakcie realizacji tej 

inwestycji, gdzie jednym z argumentów zbyło to, że teren ten będzie zmodernizowany 

na koszt inwestora. Pyta więc co się wydarzyło, że jednak dzisiaj koszty tej 

modernizacji ma ponieść miasto, a są to duże koszty. Kontynuując zauważył, że Policja 

nie jest miejską jednostką,  to Rząd odpowiada za finansowanie jednostki i dlaczego 

miasto  bierze kolejne koszty na siebie. Jeżeli chodzi o projektor, to przy deficytach i 

potrzebach miasta, wydatek ten nie wydaje się kluczowym, zwłaszcza, gdy 

likwidowane są kursy MPK, bądź w święta komunikacja w ogóle nie kursuje, chociaż 

są rozkłady kursów w czasie świąt.  

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Odpowiadając w kwestii terenu przy Galerii Dworcowej stwierdził, że terenem tym 

należy się zająć i radni  kwestie nawierzchni w tym terenie zgłaszali wielokrotnie. 

Potwierdził, że były takie rozmowy i deklarował wstępnie Inwestor Galerii Dworcowej 

chęć uporządkowania całego narożnika. Jednak po drodze wydarzyło się wiele rzeczy 

w kraju, których konsekwencje czyli wzrost cen i usług spowodowały, że  z tego 

pomysłu inwestor wycofał się. Jeszcze raz podkreślił, że teren wymaga 

uporządkowania i uzupełnienia o ścieżkę  rowerową, której na tym skrzyżowaniu 

brakuje, a okazja ku temu jest realizacja zadania, które jest w ramach budżetu 

obywatelskiego i dotyczy zielonego przystanku przy Galerii Dworcowej. Wykorzystując 

to, rozszerzyli  zadanie na cały ten narożnik, aby zlikwidować  kostkę  betonową, 

nasadzić zieleń, wykonać ścieżkę  rowerową i przede wszystkim poprawić 

nawierzchnie tak, aby była bezpieczna dla przemieszczających się osób. Dodał, że 

będą realizować to siłami MPGKiM, ceny były weryfikowane i sprawdzone i jest to po 

minimalnych kosztach, które są konieczne do poniesienia. 

Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta Łomża 

 Odnosząc się do poruszanych przez radnego Serdyńskiego  kwestii wyjaśnił, że 

wniosek Komendanta Policji na 50 tys. zł dotyczył zakupu sprzętu i kwestii 

kwaterunkowych, poprzez Fundusz Wsparcia Policji. Jest to wniosek, który wpłynął 

kilka miesięcy temu, teraz wspólnie z komendantem ustalili, że wniosek ten poddadzą 

pod dyskusję i głosowanie przez Radę. Dodał, że ma to również związek z 

dostosowaniem pomieszczeń posiadanych przez Policję, aby wygospodarować 

miejsce na zwiększoną liczbę etatów w wydziale prewencji w mieście. Jest to kwestia 
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kilkudziesięciu nowych  miejsc pracy. Zauważył, że wsparcie samorządu widziane jest 

w Komendzie Wojewódzkiej i dlatego komendant miejski propozycję zwiększenia 

etatów otrzymał. Nawet jeżeli miasto na ten cel przeznaczy kwotę 10 tys. zł, to zwróci 

się to wielokrotnie, jeżeli chodzi o miejsca pracy, a osoby które będą  tu mieszkać będą 

płaciły podatki, jest to więc ukierunkowane na rozwój prewencji. Odnosząc się do 

kwestii wniosku zakupu projektora, to zauważył, że zarówno radni, jak i mieszkańcy 

wielokrotnie mówili o tym, aby Stary Rynek wyglądał pięknie i był atrakcyjny. Dodał, że 

projektor, który posiadają jest zepsuty, w związku z tym nawet koszt naprawy 

projektora nie wchodzi w grę, bo są to wysokie koszty. Wyjaśnił, że projektor służył 

będzie do wyświetlania biało-czerwonej flagi na fasadzie Hali kultury, projektory maja 

być ustawione po drugiej stronie tak, aby upiększyć  Stary Rynek i różne rzeczy maja 

być wyświetlane na Hali kultury z różnych okazji, a nie tylko w okresie świątecznym. 

Chcą, aby Rynek był barwny i kolorowy, w związku z tym będzie to szereg różnych 

rzeczy, które będą atrakcyjne nie tylko dla samych mieszkańców, ale i dla osób, które 

będą odwiedzać Stary Rynek. Wydatki na te trzy zadania to 362 tys. zł. 

Piotr Serdyński – radny 

 Odnosząc  się do wyjaśnień Prezydenta zgodził się, że każdy ma swoje priorytety, 

jego zdaniem jednak, gdy brakuje pieniędzy na wynagrodzenia dla nauczycieli, czy na 

inne ważne wydatki, jak np. komunikacja miejska, to warto, aby wybrzmiało, co dla 

pewnych osób jest istotniejsze. Jeżeli chodzi o narożnik przy Galerii Dworcowej, to 

proponuje, aby Prezydent Garlicki zwrócił się do Inwestora Galerii Dworcowej, 

ponieważ wykonanie twej inwestycji korzystnie wpływa na atrakcyjność tego miejsca, 

ponadto otwierają się tam nowe lokale, restauracje, więc jest to również w jego 

interesie. Warto więc byłoby zwrócić się do tego podmiotu, aby  zrealizować to w 

ramach partnerstwa publiczno – prywatnego. W związku z czym udałoby się 

wygospodarować pewne oszczędności dla miasta. Jego zdaniem obecna kwota jest 

kwota wysoka dla budżetu miasta. Jeżeli udałoby się te koszty podzielić, jak chociażby 

z mieszkańcami ulicy Wierzbowej, to byłoby to na korzyść  miasta.  

Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta  

 Odnosząc się do stwierdzenia radnego Serdyńskiego dotyczącego wynagrodzeń 

dla nauczycieli zapewnił, że  w chwili obecnej nie ma miejsca sytuacja, aby brakowało 

środków na wynagrodzenia nauczycieli i pracowników placówek edukacyjnych w 

mieście. Gdyby taka sytuacja miała miejsca, w zmianach byłby wniosek o przesunięcie 

środków z rezerwy oświatowej. Prosi, aby tego typu informacji nie używać, bo są to 

informacje nie sprawdzone i mijające się z prawdą. Odnosząc się do kwestii 

projektorów zwrócił uwagę, że jeżeli ktoś gdzieś jedzie i widzi w danej miejscowości 

coś atrakcyjnego, to chciałby, aby i w naszym mieście też coś takiego się pojawiło. 

Ponadto z rozmów i ankiet przeprowadzanych wśród mieszkańców miasta wynika, że 

mieszkańcy chcą, aby miasto nie odstępowało atrakcyjnością od innych miast.  
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Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Zabierając ponownie głos przypomniał, że  inwestycja ta wielokrotnie była 

zgłaszana przez radnych, aby ja wykonać, nawierzchnia tam jest bowiem kłopotliwa. 

Dodał, że inwestor w ramach tej inwestycji wykonał kilka rzeczy, z tego się wycofał. 

Wyjaśnił, że jest po rozmowach z nim i z racji tego, że wycofał się z tej inwestycji, zlecili 

to MPGKiM i w ramach realizacji budżetu obywatelskiego powstanie tam zielony 

przystanek, należy uporządkować ta przestrzeń tak, aby można poruszać się tam 

pieszo i rowerami i aby upiększyć ten teren elementem zieleni.  

Piotr Serdyński – radny 

 Odpowiadając Prezydentowi Stypułkowskiemu stwierdził, że we wrześniu okaże 

się, jaka jest sytuacja i czy pieniędzy nie będzie brakowało i nie trzeba będzie ich 

szukać, aby uzupełnić budżety szkół. Dodał, że rozmawiając z dyrektorami nie jest 

przekonany, że wszystko jest dobrze. Odnosząc się do wątku Policji zauważył, że 

Prezydent powiedział, iż dostał zapewnienie, że dofinansowanie przez miasto może 

spowodować utworzenie nowych etatów w policji, to ma, co do tego duże wątpliwości, 

bo w chwili obecnej w całym kraju jest problem z obsadzaniem etatów, które już są w 

policji i są to tysiące wakatów i również w Łomży brakuje osób do służby w policji. Jest 

to sytuacja, gdzie naczelnicy musza chodzić na patrole.  

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Odnosząc się do wypowiedzi radnego zauważył, że w obecnej sytuacji należy 

dbać o bezpieczeństwo.  

Mariusz Chrzanowski – Prezydent Miasta Łomża 

 Odpowiadając radnemu Serdyńskiemu zwrócił uwagę, że kwestia nowych etatów, 

to nie tylko nabór na etaty, ale i przenosiny i Komendant wspominał, że jest szansa, 

zwiększony ma być bowiem wydział prewencji i osoby pracujące w innych jednostkach 

będą tutaj przenoszone do Łomży, a więc nie jest to kwestia tylko nowych naborów. 

Dariusz Domasiewicz – radny 

 Odnosząc się do Dz. 750, rozdz. 75023 jest zwiększenie wydatków na 

wynagrodzenia dla pracowników o kwotę 96.660 zł. Prosi o wyjaśnienie, czy są to 

środki dla Powiatowego Urzędu Pracy, czy  są to wewnętrzne sprawy. Dodał, że 

przysłuchując się dyskusji należy stwierdzić, że ile by nie było trzeba, to oszczędzać 

trzeba. Odnosząc się do kwestii projektorów zwrócił uwagę na zapis, którego treść 

przytoczył. Następnie poddał pod rozwagę, czy po gospodarsku zamiast dwóch kupić 

jedno urządzenie, będzie to połowa kwoty i 25 tys. zł zaoszczędzone i obniży koszty. 

Odnosząc się do WPF, to jego zdaniem należy zwracać uwagę na to, iż wielu 

mieszkańców opuszcza miasto. Może to spowodować problem, z jednej strony ze 

zwiększaniem dochodów, z drugiej strony zwiększy się koszt utrzymania budynków.  

Uważa więc, że oszczędzanie jest zasadne, kończy się bowiem kadencja, a następcy 

również powinni posiadać jakieś zaplecze finansowe. 
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Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta  

 Odnosząc się do kwestii zakupu jednego, czy dwóch projektorów wyjaśnił, że 

zawsze starają się przedstawić Radzie takie rozwiązanie, które w ich ocenie ma sens 

i jest najlepsze. Analizowali to zadanie szczegółowo i zakup jednego projektora nie 

spełniałby oczekiwań mieszkańców i byłby bez sensu i w ich ocenie najlepsze 

rozwiązanie zostało radnym zaproponowane.  

Elżbieta Parzych – Skarbnik Miasta 

 Odpowiadając na zapytanie dotyczące środków na wynagrodzenia wyjaśniła, że 

w autopoprawce jest punkt o zwiększenie środków o te kwotę i są to środki z dotacji 

celowej Wojewody na wynagrodzenia w Urzędzie, na zadania zlecone. Dodała, że dla 

Urzędu Pracy jest  subwencja od Ministra Finansów, nie od Wojewody. Te środki są to 

dotacje na zadania zlecone dla Ewidencji ludności, USC. 

Artur Nadolny – radny 

 Zabierając głos zwrócił uwagę, że proponowane zmiany zostaną przyjęte, bo taka 

informacja jest już w mediach, a więc jest większość. Dodał, że w tym miesiącu nie 

odbyło się cykliczne spotkanie z przewodniczącymi klubów, a więc to też coś sugeruje. 

Zwracając się do Prezydenta Garlickiego zauważył, że jego zdaniem w kwestii 

skwerka  przy  Galerii Dworcowej Prezydent poniósł porażkę, bo skoro inwestor 

deklarował, że ten skwerek zrobi i Prezydent nie spisał  umowy, licząc  na umowę 

dżentelmeńską, a to się nie zadziało i teraz miasto musi zrealizować to z własnych 

środków. Zauważył, że te środki można by było zagospodarować na innej inwestycji, 

jak np.  na elewacje III LO, czy na ulice.   Zwrócił następnie uwagę na stojący tam 

parklet, który jest bardzo zaniedbany. Prosi więc, aby został on odnowiony, bo jest w 

złym stanie i brzydko wygląda.  

Krzysztof Sychowicz – radny 

 Zabierając głos zwrócił uwagę, że jego zdaniem większość rzeczy jest 

dyskutowana tylko dlatego, że jest to transmitowane. Jego zdaniem masa 

technicznych spraw powinna zostać omówiona na komisjach i na sesji powinno być 

zaprezentowane stanowisko komisji, bo to tego jako radni są zobowiązani. Na sesji 

należy odnieść się to głównych, najważniejszych elementów i je przegłosować. Skoro 

jednak  większością taka formuła pracy została przyjęta, to on dostosuje się do tego. 

Dodał, że zgadza się z wypowiedzią radnego, że ten skwerek wymaga 

uporządkowania, szkoda tylko, że za pieniądze miasta. 

Tadeusz Kowalewski – radny 

 Przypomniał, że swego czasu zgłaszał ten teren jako niedokończony, wymagający 

uporządkowania chociażby przełomów pomiędzy chodnikiem, a parkingiem i wówczas 

Prezydent wspominał, że są prowadzone rozmowy dotyczące odszkodowania 

wykonawcy tego parkingu w części, która jest za przystankiem MPK. Prosi o 
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wyjaśnienie, jak te rozmowy się zakończyły, czy inwestor parkingu, czy całej inwestycji 

zamierza w części partycypować, czy jest to nieaktualne.  

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Odpowiadając wyjaśnił, że  o odszkodowaniu nie mogło być mowy, ponieważ nie 

było szkody. Inwestor wykonał swoją część na swoim terenie, natomiast ten teren 

wymaga uporządkowania. Gest inwestora mógł być  gestem dobrej woli skierowanych 

do mieszkańców, ale realia finansowe zweryfikowały bardzo wiele projektów, 

pomysłów i deklaracji. Podkreślił, że nie ma tu żadnego zaniedbania, nie mogło być 

żadnego porozumienia, bo nie było żadnych zobowiązań  pomiędzy stronami, była 

tylko chęć i dobra wola, deklarowana przez inwestora. Teren wymaga 

uporządkowania, a wadliwa nawierzchnia była problemem. Dobra okazja do tego, aby 

to wykonać jest realizacja zadań z budżetu obywatelskiego i ścieżki rowerowej.  

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono. 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej  Miasta Łomża na lata 2023 -2037, określony 

drukiem 1071A z autopoprawką. 

Na 22 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 22 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych,  przeciwnych było 10, od głosu 

wstrzymał się 1 radny. Rada uchwałę podjęła. 
 

Uchwała Nr 610/LXX/23 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej  Miasta Łomża na lata 

2023 -2037(w załączeniu) 
 

 Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta  Łomża na rok 2023, określony drukiem 1070C. 

Na 22 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 22 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 11 radnych,  przeciwnych było 8, od głosu 

wstrzymało  się 3 radnych. Rada uchwałę podjęła 
 

Uchwała Nr 611/LXX/23 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
 

w sprawie zmian w budżecie miasta Łomża na rok 2023 (w załączeniu) 
 

Ad. 12 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od dyskusji. 

 



16 
 

Tadeusz Kowalewski – radny 
 

 Zabierając głos stwierdził, że ten temat konsultował z  przedstawicielami Rady 

Osiedla i stwierdzili oni, że są przeciwni, ponieważ spowoduje to brak dostępu do 

działek 23899, 23898, 23896 itd. Kto wówczas kupi te działki, ograniczy to również 

wielkość działek i sposób ich zagospodarowania. Podkreślił, że Przewodnicząca RO 

nie wiedziała  nic o tym , że te działki będą sprzedawane. Pyta również, czemu działka 

przeznaczona na dojazdy do planowanych na sprzedaż działek nie została dodana do 

tych działek, dlaczego ma ona status działki przemysłowej, jeżeli jest działką 

dojazdową. Czy  za ta działkę  właściciel działek będzie płacił opłatę adiacencka. 

Zauważył, ze w takiej sytuacji domy przy ul. Żabiej znajdą się między dwoma terenami 

przemysłowymi, a być może teren MPK kiedyś tez zostanie sprzedany.   
 

Dariusz Domasiewicz – radny 
 

 Zauważył, że działki, o których mowa we  wniosku działki, Rada już wcześnie, 

bo w 2020 roku wyraziła zgodę  na ich sprzedaż. Jeżeli było scalenie, to każda z tych 

działek powinna mieć zapewniony dojazd. Nie rozumie więc, co ma wnieść ta 

dodatkowa działka. Prosi o wyjaśnienie, jaka jest gwarancja, gdy 4 działki nabędzie  4 

osoby, że ta działka będzie przekształcona w dojazdy do tych działek.  
 

Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Odpowiadając wyjaśnił, że teren dotyczy scalenia ul. Żabiej, terenu objętego 

planem miejscowym, w którym jest ono zakwalifikowane jako teren przemysłowy, 

usługowy i mieszkaniowy, a więc decyzje co do tego terenu zostały podjęte przez Radę  

dużo wcześniej. Przyjęty cel realizowany jest więc sukcesywnie. Przypomniał również 

problemy związane z podejmowaniem tych uchwał. Dodał, że po uprawomocnieniu się 

tych uchwal rozpoczął się obrót tymi działkami. Wyjaśniając  kwestie związane z tymi 

działkami wyjaśnił, że te  4 działki będą sprzedawana z udziałem ¼ tej działki 

dojazdowej. Jego zdaniem jest to bardzo korzystne wyjście dla miasta, bo można 

spodziewać się, że będzie to kupione przez  dwóch, bądź jednego oferenta, albo 

czterech, wraz z udziałem w drodze i tym samym będzie to droga dojazdowa do tych 

działek. Tym samym nie będzie oczekiwania, że miasto będzie musiało urządzać 

drogę dojazdową. Stąd taka propozycja do Rady, takie rozwiązanie pozwoli sprzedać 

działki z ¼ udziałów w działce dojazdowej i ten dojazd będą urządzać właściciele 

działek.  
 

Dariusz Domasiewicz – radny 
 

 Oddał pod rozwagę, czy najpierw nie należy uporządkować sprawę tych 5 

działek, czyli te 4 powiększyć o ¼ z tej piątej działki. Spowoduje to, że te działki będą 

większe i będą miały dojazd. Zauważył, że jest to spory teren inwestycyjny i ciekawy 

dla jakiegoś przedsiębiorcy. Pojedynczo te działki  nie są zbyt dużymi do działalności. 

Jego zdaniem nie powinno to dziś być sprzedawane, ale zastanowić się nad tym.  
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Andrzej Garlicki – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Odnosząc się do wypowiedzi radnego Domasiewicza  zgodził się, że jeżeli by 

kupiła to jedna osoba, to ma większe możliwości inwestycyjne. Dodał, że z ich 

rozpoznania wynika, że być może takie oferty pojawią się, przetarg będzie ogłoszony 

na wszystkie razem, więc taka możliwość  będzie istniała. Podkreślił, że taki podział 

został dokonany w konsekwencji wyroku sądowego, który nakazał dokonać takiego 

podziału. W chwili obecnej komasacja tych działek następuje, w drugim obrocie 

naturalnie to się dzieje. W chwili obecnej nie mogą podzielić tej dojazdowej działki na 

cztery, ponieważ będzie problem, jeżeli ktoś kupi z kawałkiem tej działki i ogrodzi, 

wówczas nie będzie drogi dojazdowej. Uważa, że jest to również dobre rozwiązanie i 

dla miasta i dla kupujących.  
 

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż, w trybie przetargu, nieruchomości stanowiącej własność Miasta 

Łomża, położonej w Łomży, na obszarze scalenia gruntów przy ul. Żabiej, określony 

drukiem 1069A. 

Na 22 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 10 radnych,  przeciwnych było 6, od głosu 

wstrzymało się 4 radnych. Rada uchwałę podjęła. 
 

 Uchwała Nr 612/LXX/23 
Rady Miejskiej Łomży 

z dnia 26 kwietnia 2023 r. 
 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż, w trybie przetargu, nieruchomości 
stanowiącej własność Miasta Łomża, położonej w Łomży, na obszarze scalenia 
gruntów przy ul. Żabiej (w załączeniu) 
 

Ad. 13 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od dyskusji. 
 

Tadeusz Kowalewski – radny 
  

 Zabierając glos stwierdził, że sam dokument jest ciekawie opisany, natomiast 

poprosił o odpowiedź w jakim procencie przedstawione tam zadania zostały 

wykonane, jest bowiem napisane, że zostały wykonane, ale nie podano czy w całości, 

czy  w części.  
 

Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta  

 Odpowiadając na pytanie radnego stwierdził, że te zadania, które zostały 

wyszczególnione, które są realizowane przez organizacje pozarządowe, 

funkcjonujące w dużej mierze na terenie miasta, jak również te zewnętrzne, które 

realizowały na terenie miasta ciekawe oferty, w znacznej części zostały zrealizowane. 
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Dodał, że cały czas monitorują i jak to było w poszczególnych latach i w roku ubiegłym 

być może faktycznie zwiększył się minimalny odsetek zadań, które z różnych przyczyn 

nie zostały zrealizowane, ale  to siła zewnętrzna. W tym roku wymienione zadania 

zostały zrealizowane.   
 

Artur Nadolny – radny 
 

 Odnosząc się do podanych w tabeli danych dotyczących liczby osób 

uczestniczących, prosi o wyjaśnienie, czy jest to w jakiś sposób sprawdzane przez 

wydział, czy faktycznie to się odbyło, czy tyle osób brało udział, czy były jakieś kontrole, 

czy było to na zasadnie, że „papier przyjmie wszystko” i polegają na rzetelności 

wykonujących zadanie. 
 

Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta 

 Odpowiadając  stwierdził, że nie kierują się dewizą, iż „papier przyjmie wszystko” 

ale  wszelkie zadania, które są realizowane ze środków publicznych, ich wykonanie, 

osiągnięte rezultaty zapisane w ofercie są sprawdzane. Dodał, że bardzo często do 

sprawozdań dołączona jest dokumentacja fotograficzna. Zapewnił, że realizację cały 

czas monitorują i nie stwierdzono żadnych uchybień w realizacji. 

 Artur Nadolny – radny 
 

 Odnosząc się do wyjaśnień zauważył, że Urząd opiera się na rzetelności  

wypełnionych dokumentów, są fotografie, prosi jednak o odpowiedź, czy była 

przeprowadzona jakakolwiek kontrola osobiście na wydarzeniach, aby zobaczyć, ile 

faktycznie osób  uczestniczyło i ile tych kontroli było przeprowadzonych, prosi o wykaz.  

Andrzej Stypułkowski – Zastępca Prezydenta Miasta 

  Odpowiadając zapewnił, że zadania, które są organizowane w ramach środków 

publicznych z budżetu miasta wyrywkowo są kontrolowane, nie są bowiem wszystkich 

zadań realizowanych w danym roku skontrolować, wynika to z oszczędności.  

Podkreślił, że starają się kontrolować to wyrywkowo, dodając, że są różne metody 

przedstawiania  osiągniętych rezultatów i bardzo często dokumentem 

poświadczającym to, że dane zadanie zostało zrealizowane zgodnie z oferta, jest 

załączona lista obecności. W przypadku gdy jest kontrola, sprawdzane są wszystkie 

dokumenty, czy są prawidłowe. Zauważył, że Łomża nie jest dużym miastem i oni 

również, podobnie jak pracownicy, w imprezach tych  uczestniczą. Zapewnił, że 

czuwają nad tym, aby wydatkowanie pieniędzy publicznych odbywało się w sposób 

prawidłowy. Nadzór ze strony Urzędu również powinien być prowadzony zgodnie z 

przepisami.  

Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono. 
 

 Rada, w wyniku głosowania 12 głosami za, przy 4 przeciwnych i 4 

wstrzymujących, przyjęła sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy 

Miasta Łomży z  Organizacjami Pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w 
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art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie za 2022 rok, zawarte w druku nr 1068. 

Ad. 14 
 

Omawianie punktu rozpoczęto od dyskusji. 
 

Tadeusz Kowalewski – radny 
 

 Zabierając głos w dyskusji zwrócił na kwestie stylistyczne projektu uchwały. 

Poprosił o wyjaśnienie, czy ulica Żytnia w Łomży już nie istnieje. Zwrócił następnie na 

zapis w punkcie 4f, aby to było poprawnie powinno być, że stawia się przecinek i 

dodaje się słowo Ziołowa i podobne uwagi dotyczące punktów 5a i 5b. 
 

Dorota Śleszyńska – Kierownik BRM 
 

 Wyjaśniła, że Rada podjęła uchwałę  likwidując nazwę ulica Żytnia. Taka ulica 
więc nie istnieje, a dodane są tylko nazwy tych ulic, które powstały od ostatniej zmiany 
tej uchwały.  
 

Pozostałe uwagi przyjęto, jako błędy pisarskie.  
 

Wiesław Tadeusz Grzymała – Przewodniczący Rady Miejskiej  

 Zamknął dyskusje i poddał pod głosowanie projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie utworzenia osiedli miejskich, określony drukiem 1063A z przyjętymi 

poprawkami. 

Na 22 radnych obecnych na sesji, w głosowaniu udział wzięło 20 radnych. Za 

podjęciem uchwały opowiedziało się 20 radnych,  przeciwnych i wstrzymujących się 

nie było. Rada uchwałę podjęła. 

Uchwała Nr 613/LXX/23 

Rady Miejskiej Łomży 
z dnia 26 kwietnia 2023 r. 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia osiedli miejskich (w załączeniu 
 

Ad. 15 

Omawianie punktu rozpoczęto od dyskusji. 
 

Tadeusz Kowalewski – radny 
 

 Zabierając głos w dyskusji poruszył problem rowerzystów i użytkowników 

hulajnóg podkreślając, że  temat ten poruszał wcześniej, ale nie znalazł tego w 

przedłożonej informacji, a w dalszym ciągu są nagminne sytuacje, kiedy to z impetem 

użytkownicy elektrycznych pojazdów jednośladowych na przejścia wjeżdżają z 

impetem. Podkreślił, że brak jest informacji, jak te przejścia mogą być zabezpieczone. 

Przypomniał, że swego czasu zaproponował na ulicy Sikorskiego zamontowanie 

barierek, które by wymuszały zejście z pojazdów i przeprowadzenie ich przez jezdnię.  

 Dodał, że mieszkańcy zgłaszali mu uwagę dotycząca narożnika ulicy Al. 

Legionów i Piłsudskiego, gdzie obecnie znajduje się kebab, że to również nie zostało 
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ujęte, a dotyczy złego stanu chodnika, co powoduje niebezpieczeństwo. Następnie 

przedstawił  treść złożonych do Prezydenta interpelacji dot. wjazdu do Łomży od strony 

Ostrołęki i braku ciągu pieszo-jezdnego wzdłuż ulicy Wojska Polskiego od ronda ul. 

Meblowej do granic miasta. Kolejna dotycząca korków przy wjeździe do  miasta od 

strony Piątnicy oraz bezpieczeństwa pieszych przy przejściach  wokół Ronda 

Kościuszki poprzez wprowadzenie kierowania ruchem.  
 

Andrzej Garlicki - Zastępca Prezydenta Miasta  
 

 Odpowiadając  stwierdził, że wszystkie podnoszone przez radnego problemy są 

ważne i istotne, bo dotyczą bezpieczeństwa mieszkańców miasta. Odnosząc się do 

kwestii ronda Kościuszki wyjaśnił, że prowadzą prace i przygotowują rozwiązania, 

które są już opiniowane przez Policję, a szczególnie chodzi o te wloty od ul. Rządowej 

i Zjazd. Chcą tam wprowadzić rozwiązanie  ronda turbinowego z sygnalizacja świetlną 

dla przechodzących po to, aby zminimalizować  blokadę zjeżdżających, bądź 

wjeżdżających na rondo, blokady, która spowodowana jest przepływem 

niekontrolowanym pieszych. Jeżeli chodzi o ciąg pieszy prowadzący do ogródków 

działkowych w okolicach Janowa, to tematem tym od wielu lat zajmuje się radny Cieślik 

bardzo intensywnie, odbyło się wiele spotkań, są wstępne szacunki dotyczące tej 

inwestycji i jest ona droga, gdyż wiąże się z koniecznością wykupu gruntów  wzdłuż 

pasa drogowego i przebudową przeprawy przez strugę. Zaangażowane są w to trzy 

strony, bo i Gmina i miasto i GDDKiA, a w między czasie nastąpiła zmian dyrekcji, a 

więc te ustalenia trzeba  podjąć na nowo. Jest to temat zgłaszany od dość dawna, 

starają się tym zająć. Jeżeli chodzi o ścieżki rowerowe w mieście, to przygotowują się 

do ogłoszenia przetargu na koncepcję, strategię ścieżek rowerowych tak, aby były one 

możliwie najlepiej zorganizowane i aby były wszędzie. Dodał, że największym 

problemem jest Stare Miasto, bo tu najmniej jest miejsca i jest to uciążliwość. Jeżeli 

chodzi o poruszanie się po nich hulajnogami, czy rowerami, to wszystkich obowiązuje 

kodeks drogowy i przepisy tego kodeksu. Podkreślił, że miasto nie posiada służb, aby 

to nadzorować, a zwłaszcza karać, natomiast regulują to przepisy. Z tego, co wie 

procedowana jest zmiana dotycząca zasad poruszania się hulajnogami po miastach, 

ale są to rozporządzenia dotyczące całego kraju. Jeżeli chodzi o stan nawierzchni, 

stan ścieżek rowerowych, to starają się systematycznie poprawiać, tam gdzie  są jakieś 

ubytki, po zgłoszeniu natychmiast reagują i starają się to naprawić.  
 

Tadeusz Kowalewski – radny 
 

 Odnosząc się do odpowiedzi stwierdził, że zdaje sobie sprawę, że są przepisy, 

ale z młodymi ludźmi jest tak, że albo poruszają się bez uprawnień, albo po prostu 

wymuszają pierwszeństwo. Chodzi o to, aby uchronić pieszych, bo może stać się 

nieszczęście każdemu. Poddał więc pod rozwagę, czy przy tych długich ciągach 

komunikacyjnych na których krzyżują się szlaki rowerowe z głównymi ciągami, jak ul. 

Al. Legionów, czy Piłsudskiego, nie zrobić fizycznych barier, które zmuszałyby 

użytkowników do zejścia i przeprowadzenia jednośladu. Zwrócił również uwagę na 

poruszanie się jednośladami po Parku Jana Pawła II, gdzie rowerzyści i poruszający 
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się na hulajnogach są ogromnym zagrożeniem dla pieszych. Może należałoby 

wprowadzić progi zwalniające.  
 

Andrzej Garlicki - Zastępca Prezydenta Miasta  
 

 Odnosząc się do wypowiedzi  potwierdził, że sprawa jest bardzo ważna, bo 

dotyczy bezpieczeństwa mieszkańców. Uważa, że w tym co radny poruszył jest kilka 

ważnych rzeczy, pierwsza to zapory w mieście są zorganizowane w wielu miejscach, 

ale tam, gdzie warunki techniczne na to pozwalają. Zauważył, że ciąg pieszo jezdny 

na ul. Sikorskiego jest tak blisko jezdni, że nie można tam postawić. Nie można tego 

zrobić w ciągu ścieżki rowerowej, ponieważ będzie to powodowało wypadki wśród 

poruszających się wzdłuż ulicy. Jest to problem i wymaga kultury w poruszaniu się po 

ścieżkach. Apeluje, aby tam, gdzie są ścieżki rowerowe wydzielone z ciągów pieszych, 

apeluje, aby piesi poruszali się po ścieżkach dla pieszych, a rowerzyści  po ścieżkach 

dla rowerów. Podkreślił, że na chwilę obecną tej dbałości nie ma i często stąd wynikają 

problemy. Dodał, że tam gdzie to możliwe, jak w przypadku wyjazdu z Parku Jana 

Pawła Ii w ul. Zawadzką takie bariery zostały ustawione.   
 

Wiesław Tadeusz Grzymała    – Przewodniczący Rady Miejskiej   

 W związku z wyczerpaniem listy mówców zamknął realizacje tego punktu.
  

Ad. 16 

Wiesław Tadeusz Grzymała    – Przewodniczący Rady Miejskiej   

 Przedstawił pisma skierowane do Rady Miejskiej: 

1) Pismo mieszkańca kwestionujące budowę ścieżek rowerowych – w związku z 

tym, iż pismo otrzymał również Prezydent, Rada zajmie stanowisko po poznaniu 

stanowiska Prezydenta – a/a; 

2) Zawiadomienie o wszczęciu postępowania stwierdzającego nieważność 

uchwały dotyczącej stypendiów– a/a; 

3) Odpowiedź Prezydenta na pismo – a/a; 

4) Informacja Powiatowego Urzędu Pracy o bezrobociu w marcu – a/a; 

5) Skarga PKS Nowa do WSA na uchwałę Rady – a/a. 

 

Ad. 17 

Wiesław Tadeusz Grzymała    – Przewodniczący Rady Miejskiej   

 Poprosił o zgłaszanie spraw w punkcie sprawy różne. 
 
Andrzej Grzymała – radny 
 
 Zabierając głos poddał pod rozwagę radnych, czy nie należałoby przywrócić 

pracy komisji merytorycznych, aby większość spraw była omawiana na komisjach. 

Które to komisje by były jest to kwestia ustalenia. Prosi, aby radni zastanowili się nad 

tym, z pewnością usprawniłoby to pracę Rady.  
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Więcej głosów w dyskusji nie zgłoszono.  

Wiesław Tadeusz Grzymała    – Przewodniczący Rady Miejskiej   

W związku z wyczerpaniem porządku, zamknął obrady LXX zwyczajnej sesji 

Rady Miejskiej Łomży. 

                                                                                            Przewodniczący  
                                 Rady Miejskiej Łomży  
  
               Wiesław Tadeusz Grzymała 
 
 
Protokołowały:  
 
D. Śleszyńska 
 
B. Gałązka 

 


